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Protokół  Nr  XXIV/2012 
z  sesji  Rady  Gminy  Sienno 

odbytej  w  dniu  11  grudnia  2012  roku 
 
                     Sesja  odbyła  się  w  sali  konferencyjnej  Urzędu  Gminy  Sienno  w  godzinach 9.00 – 11.35.  
Obradom  przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński . 
Protokołował  inspektor  UG  Barbara  Capała . 
 
W  sesji  wzięli udział : 
1.Radnych  Rady  Gminy                                                                        -  14 
2.Wójt  Gminy  Sienno                                                                           -  Stanisław  Pora        
3.Sekretarz  Gminy                                                                                 -  Piotr  Dąbrowski 
4.Skarbnik  Gminy                                                                                   -  Jolanta  Karolik 
5.Radny  Rady  Powiatu  Lipskiego                                                       -  Paweł  Niedziela 
6.Dyrektor  ZSOiP  w  Siennie                                                                -  Czesław  Sieczka 
7.Wikariusz  Parafii  Św. Zygmunta  w  Siennie                                  -  Grzegorz  Binięda 
8.Sołtysi                                                                                                     -  29  osób 
 
Porządek  obrad :     
1.Otwarcie  obrad .   
2.Przyjęcie  protokołu  Nr XXIII/2012  z  sesji  odbytej  w  dniu 27 listopada 2012 roku . 
3.Sprawozdanie  z  pracy  Wójta  Gminy .  
4.Przyjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Budżetowej  na 2012  rok . 
5.Przyjęcie uchwały  w sprawie zmiany uchwały w sprawie przystąpienia Gminy  Sienno  do  projektów   
   kluczowych realizowanych przez Samorząd Województwa Mazowieckiego w ramach RPO WM 2007-2013 . 
6.Przyjęcie  uchwały w  sprawie  uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości  i porządku na terenie 
   Gminy Sienno . 
7.Przyjęcie  uchwały  w  sprawie  odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na  których   
   nie  zamieszkują  mieszkańcy,  a  powstają  odpady komunalne . 
8. Przyjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia stawki  opłaty  za  pojemnik o określonej  pojemności .  
9.Interpelacje i  wnioski . 
 
Przebieg  obrad : 
Ad.1.Sesję  otworzył  Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński .  Powitał  radnych ,  Wójta  Gminy ,  
Zastępcę  Wójta  Gminy ,  Sekretarza  Gminy ,  sołtysów oraz  zaproszonych  gości .  Po  sprawdzeniu  
podpisów  na  liście  obecności  stwierdził  quorum  do  podejmowania  prawomocnych  uchwał .  Nieobecni  
byli  radni :  Wojciech  Burek  i  Adam  Heba .  Spóźnienie  usprawiedliwił  radny  Zbigniew  Tuzinek .                                                                                                                                                               
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  poinformował ,  iż  po  przesłaniu  materiałów  na  sesję 
Wójt Gminy  złożył  projekt  uchwały  w sprawie  zmiany  Uchwały  Budżetowej  na  2012  rok  z  wnioskiem  
o  jej  przyjęcie  .  Następnie  poinformował ,  iż  w  dniu  wczorajszym  do  Rady  Gminy  wpłynął  wniosek  
Wójta  Gminy  o  wycofanie  z  porządku  obrad  czterech  projektów  uchwał :  w  sprawie  wyboru  metody  
ustalania opłaty  za  gospodarowanie  odpadami komunalnymi  oraz  ustalenia  wysokości  stawki  tej  opłaty ;   
w sprawie terminu, częstotliwości  i  trybu uiszczania  opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi ;   
w  sprawie  ustalenia  wzorów  deklaracji o wysokości  opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 
składanej  przez właścicieli nieruchomości ;  w  sprawie  sposobu i zakresu  świadczenia  usług  w  zakresie 
odbierania odpadów komunalnych od właścicieli  nieruchomości i zagospodarowania tych  odpadów .   
Wójt  Gminy  Stanisław  Pora  przedstawił  argumentację  do  wniosków  o  zmiany  w  porządku  obrad .  
Poinformował ,  iż  projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  przygotowywany  był  do  ostatniego  
dnia  przed  sesją ,  aby  móc  wprowadzić  jak  najwięcej  zmian  ze  względu  na  zbliżający  się  koniec  roku.  
Odnośnie  wniosku  o  wycofanie  projektów  uchwał  Wójt  Gminy   poinformował ,  iż  w  najbliższym  czasie  
Sejm  ma  się  zająć  nowelizacją  ustawy   o  utrzymaniu  czystości  i porządku  w gminach .  Ta  nowelizacja  
da  możliwość  zastosowania  ulg ,  np.  na  kolejne  dziecko  w rodzinie ,  możliwość    pobierania  opłat   
w  drodze  inkasa ,  stosowania   opłaty  od  gospodarstwa  i  od  osoby . 
Radny Wojciech  Burek  przybył  na  sesję . 
Wójt  Gminy  kontynuując  argumentację  wyjaśniał ,  jak  przedstawia  się  propozycja  stosowania  opłat .  
Poinformował ,  iż  proponuje  wstrzymanie  się  od  przyjęcia  tych  uchwał  ponieważ  po  znowelizowaniu 
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ustawy  może  zmienić  się  możliwość  sposobu  opłaty i  zastosowania  ulg  , uchwały przyjęte  dzisiaj   trzeba  
byłoby  uchylić  i  przyjąć  nowe.  Nadmienił , że  jeżeli  Sejm  nie  uchwali  nowelizacji  to  Rada  ponownie 
zajmie  się  tymi  projektami  .  
Nie  zgłoszono  innych  uwag  ani  wniosków  do  porządku  obrad .      
Przewodniczący  Rady  Gminy Antoni   Ćwikliński  zarządził  głosowanie  nad  wnioskiem  o  wprowadzenie  do  
porządku  obrad  przyjęcia  uchwały  w sprawie  zmian  w  Uchwale  Budżetowej  na  2012  rok .  
Zaproponował ,  aby  wprowadzić  przyjęcie  tej  uchwały w punkcie  4,  a  kolejne  punkty  przesunąć . 
Rada  wniosek  przyjęła  w  głosowaniu  jawnym ,  jednogłośnie ,  13  głosami  za ,  na  ustawowy  skład  15  
radnych . 
Przewodniczący Rady Gminy zarządził głosowanie nad  wnioskiem Wójta Gminy  o wycofanie  z porządku  
obrad  czterech  uchwał  dotyczących  gospodarki  odpadami .  
Rada  wniosek  przyjęła  w  głosowaniu  jawnym ,  jednogłośnie ,  13  głosami  za ,  na  ustawowy  skład  15  
radnych . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  odczytał  porządek  obrad  po  zmianach  i  zarządził  głosowanie  nad  jego  
przyjęciem . 
Rada   przyjęła  porządek  obrad   w  głosowaniu  jawnym ,  jednogłośnie ,  13  głosami  za ,  na  ustawowy  
skład  15  radnych . 
                                                                      
Ad.2.Nie  zgłoszono  uwag  do protokołu  Nr XXIII/2012  z  sesji  odbytej  w  dniu  27  listopada  2012  roku .   
Przewodniczący  Rady  Gminy  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  protokołu . 
Rada  przyjęła  protokół   Nr  XXIII/2012  w  głosowaniu  jawnym ,  jednogłośnie ,  13 głosami  za ,  na  
ustawowy  skład  15  radnych . 
                                                                                                                                                                                          
Ad.3.Wójt  Gminy  Stanisław  Pora  złożył  sprawozdanie  ze  swojej  pracy  w  okresie  pomiędzy  sesjami  
informując , iż  opracowano  i  skierowano  do  Rady  Gminy  osiem  projektów  uchwał. 
Nie  zgłoszono  uwag ,  ani  pytań  do  sprawozdania  Wójta . 
 
Ad.4. Skarbnik  Gminy  Jolanta  Karolik  przedstawiła  proponowane  do  wprowadzenia  zmiany   
w  Uchwale  Budżetowej  na  rok  2012 .   
Nie  zgłoszono  uwag  ani  pytań  do  projektu  uchwały . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  zarządził  głosowanie  nad   przyjęciem  uchwały . 
Rada  przyjęła uchwałę Nr XXIV/108/2012  w  głosowaniu  jawnym ,  jednogłośnie ,  13  głosami  za ,  na  
ustawowy  skład  15  radnych . 
 
Ad.5.Wyjaśnień  do  projektu  uchwały  w  sprawie zmiany uchwały  w  sprawie przystąpienia  Gminy  Sienno  
do  projektów  kluczowych  realizowanych  przez  Samorząd  Województwa  Mazowieckiego  w  ramach  RPO 
WM 2007-2013 udzielił  Sekretarz  Gminy  Piotr  Dąbrowski .  Poinformował ,  iż  w  2009  roku  gmina  
przystąpiła  do  projektów  informatycznych  pilotowanych  przez  Samorząd  Województwa  Mazowieckiego  
i  wówczas  przyjmowana  była  uchwała  na  lata  2009-2012 .  Gmina  deklarowała  ,  że  zabezpieczy  środki  
w  budżecie  na  finansowanie  .  W  ramach  tego  programu  Gmina  otrzymała   komputery ,  serwer ,  
oprogramowania .  Program  będzie  przedłużony  o  dwa  lata  do  roku  2014  i  dlatego  trzeba  przyjąć  na  
nowo  uchwałę . 
Radny  Zbigniew  Tuzinek  przybył  na  sesję . 
Nie  zgłoszono  pytań  ani  uwag  do  projektu  uchwały . 
Przewodniczący  Komisji  Budżetowej Paweł  Pastuszka  poinformował ,  iż  komisja  zaopiniowała  projekt  
uchwały pozytywnie  . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  zarządził  głosowanie  nad   przyjęciem  uchwały . 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXIV/109/2012  w  głosowaniu  jawnym ,  jednogłośnie ,  13  głosami  za ,  na  
ustawowy  skład  15  radnych . W głosowaniu udziału  nie wziął radny Zbigniew Tuzinek . 
 
Ad.6. Sekretarz  Gminy  Piotr  Dąbrowski  udzielił  wyjaśnień  do  projektu  uchwały  w  sprawie  uchwalenia 
Regulaminu  utrzymania  czystości  i porządku  na terenie  Gminy  Sienno  .  Poinformował , iż  ustawodawca  
nakazał  wskazanie  w  Regulaminie  miejsca  utylizacji  odpadów komunalnych  niesegregowanych .  Gmina  
Sienno  wskazuje  Radom  jako  miejsce  utylizacji  odpadów  z  terenu  gminy ,  pozostałe  zapisy  są  
powtórzone  z  poprzedniego  Regulaminu . 
Sołtys  wsi  Hieronimów  zapytał ,  czy  osoby  fizyczne  muszą  na  własną  rękę  rozwiązywać  umowy   
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z  firmą  „Remondis” . 
Sekretarz  Gminy  wyjaśnił ,  iż  firma  podjęła  się ,  że  sama  rozwiąże  umowy  z mieszkańcami ,  czeka  tylko  
na  uchwałę  Rady  Gminy  ,  że  systemem  zostaną  objęte  wszystkie  posesje  . 
Nie  zgłoszono  innych  pytań  ani  uwag  do  projektu  uchwały . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  zarządził  głosowanie  nad   przyjęciem  uchwały . 
Rada  przyjęła  uchwałę  Nr XXIV/110/2012  w  głosowaniu  jawnym ,  jednogłośnie ,  14  głosami  za ,  na  
ustawowy  skład  15  radnych . 
 
 Ad.7.Sekretarz  Gminy  Piotr  Dąbrowski  udzielił  wyjaśnień  do  projektu  uchwały  w  sprawie  odbierania  
odpadów  komunalnych  od  właścicieli nieruchomości ,  na  których  nie  zamieszkują  mieszkańcy,  
 a  powstają  odpady komunalne    Poinformował ,  iż  Wójt  Gminy  proponuje  objąć  systemem  również  
posesje  nie  zamieszkałe ,  tj.  sklepy ,  bary ,  szkoły  po  to ,   aby  wszystkie  podmioty  na  terenie  gminy  
były  opodatkowane  i  nie  było  sytuacji ,  że  ktoś   nie  ma  zawartej  umowy  na  odbiór  odpadów .  
Podkreślił , iż  gmina  ma  obowiązek  zbierania  odpadów  selektywnych  ,  musi  osiągnąć  pewien  poziom   
w  segregacji  . 
Sołtys  wsi  Hieronimów  zapytał ,  co  z „ dzikimi  wysypiskami” . 
Sekretarz  Gminy  Piotr  Dąbrowski  odpowiedział ,  że  „dzikie  wysypiska”  będą  likwidowane  tak ,  jak  
dotychczas .  Nadmienił , iż  w  Polsce  30%  odpadów  jest  wysypywanych  na  „dzikie  wysypiska”  i  stąd  
pomysł  na  opodatkowanie . 
Nie  zgłoszono  innych  pytań  ani  uwag  do  projektu  uchwały . 
Przewodniczący Rady Gminy Antoni Ćwikliński  zarządził  głosowanie nad  przyjęciem  uchwały . 
Rada przyjęła uchwałę Nr XXIV/111/2012  w  głosowaniu  jawnym ,  jednogłośnie ,  14  głosami  za ,  na  
ustawowy  skład  15  radnych . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  powitał  przybyłego  na  sesję  wikariusza  parafii Św.  
Zygmunta  w Siennie  Grzegorza  Biniędę . 

 
Ad.8. Sekretarz  Gminy  Piotr  Dąbrowski  udzielił  wyjaśnień  do  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia 
stawki  opłaty  za  pojemnik  o  określonej  pojemności .  Sekretarz  Gminy  poinformował ,  iż  stawki  są  
przybliżone  do  stawek  przyjętych  przez  inne  gminy  i  odzwierciedlają  faktyczne  koszty  odbioru  tych 
pojemników .  Poinformował ,  że  z  nieruchomości  niezamieszkałych  szacuje  się  uzyskanie  około  30.000 
zł  i  jest  to  mało  w porównaniu  do  nakładów .  Gmina  będzie  monitorować ,  czy  właściciele  
nieruchomości  zbierają  odpady  prawidłowo  i  czy  odstawiają  każdą  ilość ,  czy  te  odpady  nie  są  
gromadzone  w  nieprawidłowy  sposób .  Zaznaczył ,  iż  koszt  dla  właściciela  będzie  na  pewno  większy ,   
a  to  dlatego , że  do  kosztów  obsługi  przez  wybraną  w przetargu  firmę  dojdą  koszty  administracyjne  
gminy  w  granicach  50.000 zł .   Sekretarz  Gminy poinformował ,  iż  dochód  z  nieruchomości  
niezamieszkałych  stanowi  około  10%  wszystkich  dochodów  uzyskanych  ze  zbiórki  odpadów i  na  pewno  
gmina  nie  będzie  na  tym  zarabiać -  trzeba  mieć  nadzieję ,  że  koszty  i  dochody  zbilansują  się  i  gmina  
nie  będzie  dokładać  .   
Przewodniczący  Komisji  Rolnictwa  i  Bezpieczeństwa  Publicznego  Adam  Mazur  poinformował ,  iż  
komisja  zaopiniowała  pozytywnie  projekt  uchwały . 
Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  Paweł  Pastuszka  poinformował ,  iż  komisja  zaopiniowała  
proponowane  stawki   pozytywnie. 
Nie  zgłoszono  pytań  ani  uwag  do  projektu  uchwały . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  zarządził  głosowanie  nad  przyjęciem  uchwały . 
Rada  przyjęła  uchwałę  Nr XXIV/112/2012  w  głosowaniu  jawnym ,  jednogłośnie ,  14  głosami  za ,  na  
ustawowy  skład  15 radnych . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  udzielił  głosu  wikariuszowi  parafii  p.w.  Św.  Zygmunta  w  Siennie . 
Ksiądz  Grzegorz   Binięda  poinformował na  wstępie  ,  że  w  projektach  uchwał  zamieszczonych  na  
stronie  internetowej   jest  błąd  - w jednym  projekcie  uchwały  mówi  się  o  opłacie  kwartalnej ,  
 a  w  deklaracji  jest  opłata  miesięczna .  Zwrócił  uwagę  na  znaczny  wzrost  opłat za  odbiór  śmieci   oraz ,  
że  na  cmentarzu  śmieci  są  segregowane .  Zapytał ,  czy  dostanie  pojemniki   na  odpady  oraz  czy  gmina  
będzie  uczestniczyć  w  kosztach  utrzymania  cmentarza .  Stwierdził ,  że  podana  przez  Sekretarza  Gminy  
przypuszczalna  kwota  30.000 zł  wpływu  z  opłat  z nieruchomości  niezamieszkałych  wydaje  się niewielka ,  
bo  z  samego  cmentarza   roczny  koszt  wywozu  śmieci  był  około  20.000 zł . 
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Sekretarz  Gminy  Piotr  Dąbrowski  zwrócił  uwagę  ,  że  gmina  nie  ma  obowiązku  utrzymania  cmentarza -  
cmentarz  w  Siennie  nie  jest  cmentarzem  komunalnym , tylko  parafialnym .  
Ksiądz  wikariusz  zapytał ,  co  będzie  jeżeli  cmentarz  parafialny  się  zapełni .  Poinformował ,  iż  parafia  
wprowadziła  obowiązek  utrzymania  cmentarza  przez  mieszkańców .  Groby  zostały  skatalogowane ,  
opisane  i  pobierane  są  opłaty  za  miejsce . 
Sekretarz  Gminy  Piotr  Dąbrowski  poinformował , iż osoby ,  które  zdeklarują  segregację  odpadów ,  
dostaną  dwa  pojemniki  na  posesję  - na  odpady  segregowane  oraz  oddzielny  na  odpady  komunalne ,  
ale  nie  będzie  podwójnej  opłaty , płacić  będzie  tylko  za  odpady  segregowane .  Sekretarz  Gminy  
tłumaczył ,  że  zgodnie  z ustawą  właściciel  posesji  ma  zakupić  pojemnik  i  ustawić  na  posesji .  Gmina  
Sienno  ustalając  warunki  przetargu  wpisała ,  że  firma  dostarcza  pojemnik  na  posesję  i  każdy  dostanie  
pojemnik  w  użytkowanie  od  firmy .  Następnie  Sekretarz  Gminy odniósł  się  do  wypowiedzi  księdza  
wikariusza  w  sprawie  projektów  uchwał  zamieszczonych  na  stronie  internetowej .  Zapewnił ,  że   
w  projektach  nie  ma  błędu .  Deklarację  składać  się  będzie  w  wymiarze  miesięcznym ,  a  opłatę  wnosić  
się  będzie  raz  na  kwartał . 
Ksiądz  wikariusz  zapytał ,  co  w  przypadku ,  gdy  parafia  zdeklaruje  np.  osiem  pojemników  z  cmentarza ,  
 a  w  okresie  Wszystkich  Świętych ,  przez  miesiąc ,  tych  odpadów  produkowanych  jest  bardzo  dużo ,   
w  br.  było  dziewiętnaście  pojemników . 
Sekretarz  Gminy  Piotr  Dąbrowski  odpowiedział ,  iż  zastrzeżony  zostanie    w  ofercie  przetargu  odbiór  
dodatkowych  pojemników  z  miejsc  szczególnych . 
Ksiądz  wikariusz  zwrócił  uwagę ,  że  w przypadku  firm  segregacja  nie  jest  korzystna ,  bo  nie  ma  dużej  
różnicy  w opłacie  za  pojemnik  odpadów  segregowanych  i  komunalnych ,  w  przypadku  posesji  
prywatnych  ta  różnica  to  prawie  50% .  Ksiądz  wyraził  obawę ,  że  przy  opłacie  za  pojemnik  śmieci  
będą  podrzucane  na  cmentarz ,  bo  leży  przy  trasie i  jest  trochę  na  uboczu . 
Sekretarz  Gminy  wyjaśnił , że  obejmuje  się  systemem  całą  gminę  po  to , aby  nie  było  podrzucania  
odpadów ,  wyrzucania  do  rowów  i  lasów ,  płacić  będzie  każdy . 
Ksiądz  wikariusz  zapytał , czy  nie  można  przyjąć  polityki  prorodzinnej  i  stosować  ulgi  dla  rodzin ,  gdzie  
jest  więcej  dzieci  . 
Wójt  Gminy  Stanisław  Pora  wyjaśnił , że  była  już  o  tym  mowa  w  dniu  dzisiejszym ,  na  razie  nie  ma  
takiej  możliwości .  Jeśli  zmieni  się  ustawa  być  może  będzie  to  rozważone . 
Sekretarz  Gminy  Piotr  Dąbrowski  zwrócił  uwagę ,  iż  zmiana   przepisów  dotyczących  odpadów  
komunalnych  jest  rewolucyjna ,  bardzo  łatwo  można  pomylić  się  w  szacowaniu  kosztów  .   Opłaty  mają  
być  pobierane  nie  od  osób  zameldowanych ,  tylko  od  zamieszkałych  na  posesji .  Obliczając  koszty   
przyjęto ,  iż  w gminie Sienno  zamieszkałych  jest  o  około  1000  osób  mniej  w  stosunku  do  liczby 
zameldowanych ,  są  to  dane  szacunkowe .  Nie  wiadomo  też ,  jak  będzie  wyglądał  spływ  podatku  .  
Może  okazać  się ,  że  opłat  nie  wystarczy  i  trzeba  będzie  dołożyć  z  budżetu ,  dlatego  lepiej  przyjąć  
nieco  wyższą  stawkę . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  zarządził  dwudziestominutowa  przerwę .  Po  przerwie  
wznowiono  obrady . 
Sesję  opuścił  radny  Grzegorz  Baranowski  . 

   
Ad.9. Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  odczytał  pismo  radnego  Jerzego  Mazura - 
rezygnację  z  funkcji  przedstawiciela  Gminy  Sienno  do  Rady  Społecznej  przy  Samodzielnym  Publicznym  
Zespole  Zakładów  Opieki   Zdrowotnej  w  Lipsku . 
Radny  Jerzy  Mazur  poinformował , iż  stan  zdrowia  nie  pozwala  mu  na  należyte  wywiązywanie  się   
z  obowiązków   delegata ,  prosi  o przyjęcie  rezygnacji  i  wytypowanie  innej  osoby .  Zarekomendował  na 
swoje  miejsce  radną  Beatę  Ćwik  ,  która  jest  związana  ze  służbą  zdrowia  i  temat  będzie  jej  bliski . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  odczytał  podziękowanie  Społecznego  Komitetu  za  środki  
przekazane  na  zakup  mammografu  dla  szpitala  w  Lipsku . 
Sołtys  wsi  Sienno  zapytał ,  czy  będą  organizowane  spotkania ,  o  których  była  mowa  wcześniej . 
Sekretarz  Gminy Piotr  Dąbrowski  odpowiedział ,  iż  będą  organizowane  po  przyjęciu  uchwał ,  aby  móc  
przekazywać   mieszkańcom  dokładne  informacje ,  będą  też  poinformowani  zarządcy  nieruchomości  
niezamieszkałych .  Sekretarz  podkreślił ,  że  informacje  należy  rozpowszechnić ,  aby  każdy  miał  
rozeznanie ,  jakie  obowiązki  go  czekają .  
Radny Wojciech  Burek  zapytał ,  czy będzie  możliwość  zastosowania  ulgi prorodzinnej  np.  określenie  
górnej  granicy opłaty,  czy  zwolnienie  w  zależności  od  ilości  dzieci – na  każde  kolejne  dziecko . 
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Sekretarz  Gminy  odpowiedział , że  nowelizacja  ustawy  da  możliwość  regulowania  opłat  stosownie  do  
warunków  rodziny .  Przeliczane  były   rodziny  w  zależności  od  liczby  osób  w  rodzinie  i  gmina  ma  
ogólne  rozeznanie  jeśli  chodzi  o  ilość  i liczebność  rodzin  .  Wyjaśnił , iż  będzie  można  określić  górną  
stawkę -  zależy  tylko , w  jakim  zakresie  zmienią  się  przepisy . 
Wójt  Gminy  Stanisław  Pora  odniósł  się  do  sprawy  pobierania  opłat  w  drodze  inkasa -  jeśli  będzie  taka  
możliwość ,  to  nie  wiadomo , czy  będą  zbierać  je  sołtysi .  
Sekretarz  Gminy  przestrzegł ,  że  za  inkaso  trzeba  będzie  zapłacić ,  co  spowoduje  wzrost  kosztów . 
Sołtys  wsi  Wierzchowiska  Drugie  zapytał , czy  będą  zniżki  dla  emerytów  i czy  można  w  jakiś  sposób  
ułatwić  im  uiszczenie  należności  i  zbierać  opłaty  od  nich . 
Sekretarz  Gminy  Piotr  Dąbrowski  wskazał ,  iż  proponowany  system  naliczania  od  osoby  był  korzystny  
dla  emerytów ,  bo  oni  płaciliby  najmniej .  Podkreślił , iż  nie  ma  złotego  środka ,  administracja  pracuje  
nad  tym  aby  przyjąć  optymalne  rozwiązania . 
Radny  Wojciech  Burek  zwrócił  uwagę , że  firmy  znając  stawki opłat będą  składać  oferty  pod  te  stawki . 
Sekretarz  Gminy  Piotr  Dąbrowski  wyjaśnił ,  że  koszty  są  stosunkowo  łatwe  do  obliczenia  .  Wiadomo ,  
ilu  mieszkańców  zamieszkuje  w  gminie ,  jaki  był  koszt  ponoszony  przez  „Remondis”  i  już  na  wstępie  
wiadomo ,  że  będzie  to  około  400.000 zł  ,  z  tego  łatwo  było  obliczyć  koszt  na  jednego  mieszkańca . 
Sołtys  wsi  Jaworska  Wola poinformował , iż  „Remondis”  dawał  zniżki  osobom  samotnym ,  emerytom   
a  teraz  wyjdzie  im  drożej . 
Sekretarz  Gminy  podkreślił ,  że  koszty można  łatwo  wyliczyć  i już  na  wstępie  jest  drożej ,  gmina  nie  
może  zarabiać  na  śmieciach .  
Sołtys  wsi  Jaworska Wola  zapytał,  czy  gmina  nie  może  zbierać  odpadów  we  własnym  zakresie ,  bez  
zapłaty  firmie  z  zewnątrz . 
Sekretarz  Gminy  wyjaśnił ,  iż  musiałyby  zostać  spełnione  odpowiednie  warunki  i  trzeba  było  o  tym  
myśleć  kilka  lat  wstecz .  Szansę  przetrwania  mają  tylko  firmy  działające  na  dużym  obszarze ,  na  dużą  
skalę ,  działalność  tylko  obrębie  gminy  nie  opłaca  się  . 
Radna  Lidia  Łepecka  zapytała ,  czy  uchwały  muszą  być  przyjęte  do  końca  roku . 
Sekretarz  Gminy  odpowiedział ,  że  tak  nakazuje  ustawa .  Gdyby  gmina  nie  przyjęła  tych  uchwał   
Wojewoda  sam  ustaliłby  stawki  i  warunki .  Sekretarz  Gminy  podkreślił ,  że  od  1  lipca 2013  roku  gmina  
musi  odebrać  odpady  od  mieszkańców . 
Mieszkaniec  Sienna  Sławomir  Napieraj  zapytał ,  czy  przy  ustalaniu  stawek  będzie  brane  pod  uwagę ,  
że  ktoś  nie  ma  dochodu ,  np. jest  bezrobotny  oraz  co  będzie  z  pojemnikami  ustawionymi  na  wsiach . 
Sekretarz  Gminy  odpowiedział , iż  ustawa  nie  przewiduje  możliwości  ulg  w  zależności  od  zamożności  
rodziny ,  jest  to  podatek  nie  zależny  od  dochodów .  W  sprawie  pojemników  na  wsiach  odpowiedział ,  
że  nie  będą  ustawiane ,  każdy  będzie miał zawartą  umowę  indywidualnie . 
Radny  Stanisław   Jeruzal  wyraził  obawę ,  że  wskazanie  Radomia  jako  miejsca  odstawiania  odpadów  
spowoduje ,  że  wzrosną  koszty ,  bo  Remondis  będzie  miał  dalej . 
Sekretarz  Gminy  wyjaśnił , iż  gmina  musiała  wskazać  zakład  w  Radomiu ,  w  swoim  rejonie .  Tam  będą  
przewożone  odpady  komunalne  do  utylizacji .  Odległość  nie  stanowi  problemu ,  firmy  zarabiają  na 
śmieciach ,  np.  firma  z  Radomia  startowała  do  przetargu  w  województwie  lubelskim . 
Sołtys  wsi  Trzemcha  Górna  prosił  o  wzięcie  pod  uwagę  ,  że  są  posesje  na  których  „Remondis”  nie  
zostawiał  do  tej  pory  pojemników ,  bo  nie  było  tam  dojazdu  .  Oby  właściciele  posesji  nie  mieli  z  tego  
tytułu  problemu . 
Sekretarz  Gminy  odpowiedział ,  że  zdaje  sobie  sprawę  o  istnieniu  takich miejsc  i  trzeba  będzie  w  jakiś  
sposób  rozwiązać  problem .  Wyraził  nadzieję , że  firma  tam  dotrze ,  bo  właściciele posesji  będą  
przecież  płacić . 
Sołtys  wsi  Hieronimów  zgłosił , że  droga  przez  Hieronimów-Piasków  jest  nieposypana ,  jest   ślisko  tak ,  
że  praktycznie  samochód  nie  może  się  utrzymać  na  jezdni . 
Radny  Wojciech  Burek  poinformował , że  nie  będzie  sypane  w  terenie  ze  względu  na  koszty . 
Przewodniczący  Rady  Gminy  Antoni  Ćwikliński  złożył  wszystkim  życzenia  świąteczno-noworoczne . 
Następnie  stwierdził ,  iż  porządek  obrad  XXIV  sesji  został  wyczerpany  i  zamknął  sesję . 
 
Sporządził : 
                                                                                                      Przewodniczący  Rady  Gminy 
 
                                                                                                               Antoni    Ćwikliński 
 


